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Folketingets Sundhedsudvalg har den 28. marts 2011 stillet følgende spørgs-
mål nr. 577 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 577:
’’Kan ministeren oplyse, om der findes medicinfri afdelinger i psykiatrien?”

Svar:
Jeg har til brug for min besvarelse spurgt Danske Regioner, som oplyser, at 
der ikke findes medicinfri afdelinger i psykiatrien.

Danske Regioner tilføjer, at ”regionerne tilstræber at behandle alle patienter 
efter best practice, eksisterende kliniske retningslinjer mv., med henblik på at 
helbrede, forebygge recidiv eller opnå maksimal lindring. Når patienter med 
psykiatrisk sygdom er så syge, at de henvises til hospitalsbehandling, vil det 
derfor som hovedregel indebære brug af medikamentel behandling. Dette er 
dog ikke ensbetydende med at alle patienter får eller skal tage medicin. I den 
lægefaglige vurdering for at anvende medicin indgår altid en vurdering af det 
konkrete medikament samt doseringen heraf.”
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